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Etter innlegget mitt om lovendringene om rett til sykehjem eller bolig med tilsvarende omsorgsnivå – 

kriterier og ventelister, ble det stilt to spørsmål til meg som jeg ikke fikk svart på der og da. Nedenfor 

har jeg skrevet det jeg mener er riktig svar på de to spørsmålene. 

 

Spørsmål 1: 

Hvem skal være klageinstans ved avslag på søknad om omsorgsbolig – kommunen eller 

Fylkesmannen? 

 

Svar: 

Ved ordinær søknad om omsorgsbolig, og klage på avslag, er fortsatt kommunen klageinstans, jf. 

forvaltningsloven § 28 andre ledd. 

 

Hvis derimot en person mener at han eller hun tilfredsstiller kommunens kriterier for tildeling av – 

eller å settes på venteliste for – langtidsplass i sykehjem eller bolig med tilsvarende omsorgsnivå, 

fremgår det av Prp. 99 L kap. 8 at Fylkesmannen er klageinstans: 

 

 «En pasient eller bruker kan i tillegg, etter de samme reglene, klage til Fylkesmannen på vedtak om 

at vedkommende ikke fyller kommunens kriterier for langtidsopphold i sykehjem eller tilsvarende 

bolig. Dette vil i realiteten være en klage på at pasienten eller brukeren ikke settes på venteliste som 

følge av at vedkommende vurderes ikke å oppfylle kommunens kriterier.» 

 

Fylkesmannen er også klageinstans der klageren mener at et avslag på omsorgsbolig i seg selv er et 

brudd på retten til nødvendige tjenester etter pasient- og brukerrettighetsloven § 2-1 a andre ledd, 

fordi han eller hun mener at omsorgsbolig er det eneste som vil gi et forsvarlig tilbud. Men slik var 

det jo også før disse lovendringene, jf. pasient- og brukerrettighetsloven § 7-2 første ledd: 

 

«Pasient eller bruker eller dennes representant som mener at bestemmelsene i kapitlene 2, 3 og 4, 

samt § 5-1, § 6-2 og § 6-3 er brutt, kan klage til Fylkesmannen. Klagen sendes til den som har truffet 

enkeltvedtaket eller avgjørelsen.» 

 

(Merk at Helsetilsynets klagesaksveileder inneholder formuleringer som antagelig kan misforstås på 

dette punktet. Men pasient- og brukerrettighetsloven § 7-2 første ledd er her ganske klar.) 

 

 

Spørsmål 2: 

Omfatter de nye reglene om kriterier og venteliste også barnebolig? 

 

Svar: 

Her vil vi si at svaret er nei. Lovendringene er ikke ment å medføre plikt til å utarbeide forskrift med 

kriterier for tildeling av barnebolig. Selv om dette kanskje ikke er krystallklart rettslig, blant annet 

fordi den såkalte sykehjemsforskriften etter sin ordlyd kan sies å også omfatte barnebolig (§ 2-1 

andre ledd bokstav f) er barnebolig likevel en egen institusjonstype i forskrift om kommunal helse- og 



omsorgsinstitusjon § 1 bokstav a, og kan og bør holdes utenfor. Det samme gjelder f.eks. kommunale 

rusinstitusjoner. 

 

Ta kontakt hvis dette – eller annet – er uklart. 
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